

[Text]

CMCC could be presented to the committee and be appended to whatever record we develop in this legislative committee. We would then be able to see in hard copy that the assets are nominal.

Mr. Brian McCauley (Crown Corporations Directorate, Department of Finance): There should be a balance sheet in the last annual reports, which were provided to all committee members, but we will provide a more current one.

Our understanding at the moment is that all existing assets are a couple of typewriters, a desk, and something to that effect. But we certainly will get—

Mr. Lee: A very lucrative leasing arrangement, possibly. We would like to—

Mr. McCauley: You will get an updated balance sheet.

The Chairman: I am going to request it now. I am going to ask for unanimous consent that you deal with your concerns completely, providing the committee agrees to allow you, within reason, unlimited time to ask any questions you might have on any parts of this bill you would like answers for. We appreciate the time you have taken to look into this, and we would like to cover all the points as best we can in the time at our disposal.

Mr. Lee: The four other corporations possibly raise some other issues for the committee beyond the balance sheet threshold.

I would like to think that when government disposed of the asset it had with Canada Harbour Place Corporation, it perhaps did so for a market value, and that somehow the parliamentary process would, if not sanction it, at least have a view of the disposition so that it saw the market value disposition taking place. Or, if it was not to be for market value, I hope the asset was disposed of for a public purpose, rolled into another jurisdiction of government.

It is not clear from the statute what the intentions of the government are in this regard. I do not think there is much we can do today to deal with that, unless the government is prepared to firm up its intentions as to what it will do.

• 1130

The Chairman: Having Finance officials present as witnesses, they might have some comment to make on that. I would ask them at this time to give Mr. Lee and the committee their views on that important point.

Mr. Patriquin: The bill does indicate that the corporation would be transferred, its shares sold, or its assets disposed of.

The intention of the government in putting forward these two alternative methods of essentially winding up Canada Harbour Place Corporation is to fold this corporation and its assets into another federal entity. That is definitely the government's intention in doing so.

[Translation]

obtienne le bilan de la société et que ce document soit versé aux dossiers qui seraient créés pour ce comité législatif. Nous pourrions alors constater de nous-mêmes que ces actifs ont effectivement une valeur minimale.

M. Brian McCauley (Direction générale des sociétés d'État, ministère des Finances): Il doit y avoir un bilan dans les derniers rapports annuels, mais nous vous en fournissons un qui est plus à jour.

À l'heure actuelle, à notre connaissance, les seuls actifs sont quelques machines à écrire, un bureau, et d'autres objets de ce genre. Mais, nous allons certainement. . .

M. Lee: Et peut-être aussi un contrat de location très lucratif. Nous aimerions. . .

M. McCauley: Nous vous enverrons un bilan un jour.

Le président: Je vais le demander maintenant. Je vais demander le consentement unanime du comité pour que vous puissiez soulever toutes les questions qui vous intéressent. Pour ce faire, il faudra que le comité vous accorde tout le temps, dans des limites raisonnables, qu'il vous faudra pour poser toutes vos questions sur toutes les parties du projet de loi. Nous apprécions le temps que vous avez consacré à l'étude de ce projet de loi. Et nous aimerions pouvoir examiner chaque question de notre mieux pendant le temps dont nous disposons.

M. Lee: Les quatre autres sociétés posent peut-être d'autres problèmes, au-delà des questions de bilan.

J'ose espérer que lorsque le gouvernement cèdera ses intérêts dans la Corporation Place du Havre Canada, il obtiendra la valeur marchande, et que le Parlement pourra sinon sanctionner la transaction, à tout le moins l'examiner pour s'assurer que les actifs sont cédés à un bon prix. Si le gouvernement n'obtient pas la valeur marchande pour ses actifs, j'espère que leur cession se fera dans l'intérêt du public et qu'ils seront transférés à une autre juridiction.

Le projet de loi ne dit pas clairement ce que sont les intentions du gouvernement à cet égard. Je ne pense pas que l'on puisse régler cette question aujourd'hui, à moins que le gouvernement ne soit disposé à préciser ses intentions.

Le président: Nos témoins du ministère des Finances auraient peut-être quelque chose à dire là-dessus. Je leur demanderais de faire part à M. Lee et au comité de leurs opinions sur cette question importante.

M. Patriquin: Le projet de loi prévoit que la société sera cédée, que ses actions seront vendues ou que ses actifs seront cédés.

Le gouvernement a prévu ces deux options pour mettre fin aux activités de la Corporation Place du Havre Canada parce qu'il veut céder cette société et ses actifs à un autre organisme fédéral. C'est sans aucun doute l'intention du gouvernement.